
Ma este megtudjátok, hogy eljön az Úr, és megvált minket, 

reggelre meglátjátok dicsőségét. (2Móz 16, 6.7) 

SZENTESTE, 2020.12.24. 

Egy különleges éjszaka. Más, mint a többi. Reménység szerint csendes, 

nyugodt, békés. A világ nagyon sok helyén, sok házban, sok családban ünneplik 

a mai estét. Szent ez az este. Azért szent, mert a szent Isten, a mindenség 

Teremtője és Ura, aki a Tökéletesség és a Szeretet, általunk fel nem fogható 

módon emberré lett, és ezzel megszenteltté tette az emberi életet. Nem mi 

tesszük különlegessé ezt az estét külsőségekkel (vagy templomba menéssel), 

hanem maga az Úr jön el most hozzánk. Ettől különleges és szent ez az éjszaka. 

Egy különleges éjszaka volt. Más, mint a többi. Az éjszaka csendjében 

felcsendült először az angyalok, azután az emberek ajkán a régi és mégis új hír 

Jézus születéséről. Ebben a hírben erő van, vigasztalás van, remény van. Nem 

vagyunk többé egyedül, nem vagyunk magunkra hagyatva, mert közénk jött, 

mellénk állt és társunk lett maga az Isten. 

Egy különleges éjszaka a mai. Nem tudom, kinek hogy sikerült megérkezni 

a mai napra. Mennyi bennünk a stressz, az aggódás, a teher. Talán mást 

vártunk. Megvan benne az örömünk, vagy csak egy ugyanolyan este lett, mint 

az előzőek? Mitől lesz még különlegesebb, és bensőségesebb számunkra ez az 

éjszaka? 

 

Romano Guardini bíboros, a múlt század kiváló teológusa és 

vallásfilozófusa azt írja egyik karácsonyi elmélkedésében: „A nagy dolgok 

csendben történnek. Nem külső események zajában és hivalkodásában, hanem 

a belső látás tisztaságában: amikor a szeretet megérinti a szívet és tettre 

szólítja a lélek szabadságát”. 

Egy különleges éjszaka. A ma este különlegessége nem a külsőségekben 

rejlik. Nem a nagy dolgoktól lesz ez az este azzá, ami. Hanem éppen 

ellenkezőleg. A csendben. A lelkünkben. A hitünk szerinti leghatalmasabb isteni 

esemény, az, hogy maga az Isten emberré lett, sem hatalmas világszenzációval 

történik, hanem szépen csendben, a világ talán leg elrejtettebb részén, egy kis 

falu piciny istállójában, egy kopott jászolban történik. De abban a jászolban a 



világ legnagyobb kincse fekszik, egy kicsiny gyermek személyében. Ahhoz, hogy 

ebben a gyermekben a legnagyobb kincset lássuk, ehhez kell az a belső látás 

tisztasága, amelyről a bíboros is beszél. 

Egy különleges éjszaka. Amikor a csendben megérint az esemény 

különlegessége, hogy Isten szeretete jött el hozzád. Hogy fontos vagy neki, és 

hogy érted az Isten a végletekig képes elmenni. Mert szeret. Mert Isten maga a 

szeretet.  

Kívánom, hogy a mai estén éljük át ezt a különlegességet. Éljük át, hogy az 

este csendjében minket is megérint az Isten. Érintse meg a mi szívünket is! 

Jézus a karácsony középpontja. Ő jön hozzánk, ő akar megszületni bennünk, és 

nekünk akkor lesz igazi karácsonyunk, ha felfedezzük, hogy a karácsony nem 

körülöttünk, hanem bennünk történik, amikor a szeretet megérinti a szívet. 

Ámen! 

 

 

 


